
 

 

 

Referat fra bestyrelsesmøde på Ulfborg Aktiv Center 
Mandag den 4. marts 2024 Kl. 14.00-16.00 

 

Tilstede:  
Jens N. Ebbensgaard, Henning Jepsen, Ingvar Kjeldsen, Knud Jacobsen, Mette Juul Eskildsen, Peder 
Pedersen og Sine Snejbjerg. 

Afbud fra Eva Graversgaard. 

Referent: Margit Pedersen 

Dagsorden: 

1. Siden sidst – Nyt fra formand 
2. Evaluering af dialogmøde 
3. Status på velkomst brochure – UAC 
4. Møde med socialudvalg d. 13. marts 
5. Fællesmøde for vennekredse 
6. Brandtilsyn 24 
7. Evt. møde med samarbejdspartnere 
8. Evt. 

 

1. 
Nyt fra formand: 
Referat fra dialogmødet godkendt. 
  
Nye vedtægter gennemgået endnu engang. Gældende fra 1. januar 2024.  
 
Referatskabelon er godkendt – af hensyn til læsbarheden anvendes den skabelon, som vi bruger i dag. 
 
Referater fra bestyrelsesmødet skal fremover offentliggøres. Fremover lægges referaterne derfor på 
hjemmesiden og kan fremfindes via nedenstående link (ctrl+klik for at følge link): 
 
I kan finde siden her: https://www.holstebro.dk/referater-bestyrelser-plejecentre 
 
Det blev besluttet, at også tidligere referater fra Ulfborg Aktiv Centers bestyrelse offentliggøres, så der 
er stringens i måden, vi tilgår dem. 
 
Regeringens nye ældrereform forventes at være gældende fra 1. juni 2025. Som udkastet ser ud nu, er 
hovedvægten af indholdet lagt på ældreplejen i eget hjem.  
 
Jens N. Ebbensgaard gennemgik i væsentlige træk ældreloven med de tiltag, som loven tilsigter. For 
plejeboligområdet omhandler det bla.:  
 

• hjælpemidler,  
• mindre kontrol og mere tillid,  
• friplejehjem med lige vilkår mellem det offentlige og private,  
• Et samtilsyn på samme dag fra de forskellige myndigheder og koordination af tilbagemeldinger. 

Enighed før myndighederne forlader tilsynsmødet. 
• Lokalplejehjem   
• Samspil med civilsamfundet  

https://www.holstebro.dk/referater-bestyrelser-plejecentre


 
Henning Jepsen har deltaget i stormødet i Fredericia. Mødet samlede 2200 deltagere. God dialog og 
sparring ved bordene med deltagere fra andre områder af landet. 
 
 
2. 
Evaluering af dialogmøde: 
Servicepakker for plejeboliger er på plads. Ældreboligerne kommer snarest (et lidt andet tilbud). 
 
Viceværtfunktionen er overgået til Fælles Ejendomscenter i Holstebro kommune pr. 1. januar 2024. 

NordVestBo har kun ind- og udflytningssyn og det overgår efter planen også til Fælles Ejendomscenter 
pr. 1. oktober 2024. 

Bomidtvest har fortsat administrationen omkring de boliger, som foreningen udlejer, herunder også 
viceværtfunktionen. 

Fjernsyn indkøbt til cafe. Denne kan benyttes til filmaftener, undervisning mm 
 
Der er indkøbt en ny elektrisk madvogn, som er meget støjsvag. 
 
Fest for beboerne - helstegt pattegris – arrangementet forventes afholdt i løbet af året sammen med de 
frivillige.  
 
Forespørgsel omkring donation til f.eks. vennekredsen. Sine undersøger nærmere – og om donation er 
fradragsberettiget.  
 
Ønske om at få en digital infotavle i Nord. Denne er købt og opsat.  
 
 
3.  
Status på velkomstbrochure – UAC: 
Bestyrelsens principper indskrives i den nye brochure.  
 
Ændringer omkring brochurens indhold skal udsendes til beboerne, så der løbende sker opdatering af 
pjecen. 
 
På næste møde udleveres en revideret udgave af velkomstbrochuren.  
 
 
4. 
Møde med social- og sundhedsudvalget den 13. marts 2024: 
Jens N. Ebbensgaard deltager i mødet med social- og sundhedsudvalget.  
Han vil tage følgende emner op: 
 
Mulighed for opladning af el køretøjer, så de ikke skal stå på gangene 
 
Anvendelse af plejecenterets fællesarealer eks. cafe. Ønsket er, at de lokaler vi har, skal udnyttes bedst 
muligt, så der opnås størst muligt frihed for den enkelte beboer på plejecenteret. 
 
Ønske om, at beboere kan benytte cafe, når de får gæster eller eks. vil holde fødselsdag. 
 
 
5. 
Fællesmøde for vennekredse: 
Peder Pedersen er primus motor for fællesmødet med vennekredsene den 26. marts 2024.  Jens N. 
Ebbensgaard deltager også. 
 



6.  
Brandsyn 2024: 
Ved indgang A stod et el køretøj – det må der ikke. Branddøre skal holdes lukket. Brandmyndighederne 
har tilkendegivet en anbefaling af, at el køretøjer, som p.t. står på gangene, placeres et andet sted. Der 
tænkes i en anden løsning, men beboerne skal også have mulighed for at være selvhjulpne. 
 
 
7. 
Evt. møde med samarbejdspartnere: 
Skal der arrangeres et fællesmøde med de organisationer, som har sin gang på Ulfborg Aktiv Center og 
afklare, hvordan man få et samarbejde i stand bedst muligt for beboerne? Det gælder Beboernes venner 
(aktiviteter for beboerne), vennekredsen (beboerne og andre interesserede) samt dagcenteret, hvor 
aktivitetsdelen er tilegnet pensionister. 
 
Bestyrelsens arbejde er med udgangspunkt i hverdagen for den enkelte beboer, som bor her. 
 
Det kunne være en snak om koordinering af aktivitetsniveau og et samarbejde om kalenderen. Man kan 
dog ikke altid undgå, at der kan være aktiviteter på samme dag.  
 
Sang og gudstjeneste lægger fast, aktivitet om tirsdagen fra vennekredsen ligger fast.  
 
Beslutning: Der menes ikke at være et behov for et møde med samarbejdspartnere. 
 
 
8. 
Evt. 
21. marts 2024 kl. 15.30 afholder ældrerådet et fællesmøde i Vinderup på Aktivcenteret (ved siden af 
Rådhuset). Mødet omhandler it-svindel.  
 
Ældrerådet har også opmærksomhed på indskud, når man flytter i lejlighed – der arbejdes på at der kun 
skal betales indskud én gang til kommunen, selv om der sker et flyt til enten en anden ældre- og/eller 
plejebolig.  
 
Om 1,5 år er der valg til ældrerådet – er der en lokal borger i Ulfborg området, som kunne tænkes at 
være interesseret i at være med? 
 
Ingvar kommer i avisen i denne uge (uge 10) – Holstebro dagblad – den gode historie. 
 
Der er et ønske om, at der ses på den parkering, som sker på et mindre grønt område omkring 
plejehjemmet. Enten bør området ændres til p-plads eller parkering skal ophøre der – Sine snakker med 
Tina Væggemose om dette og evt. mulighed for at lave parkering. 
 
Skiltet med Linde-stien nord dækker udsynet ved ind- og udkørsel. Sine kontakter kommunen angående 
dette. 
 
Styrelsen for patientsikkerhed kommer på tilsyn den 12. marts 2024. 
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